



## 6.1. The Mark Golden Book Award

Mark Golden was internationally recognized for his work on ancient Greek childhood, sport and gender, but was equally known for his wit, congeniality, and ardent support of Classics in Canada. Upon graduation from the University of Toronto and a brief period at the University of British Columbia, he joined the Department of Classics at the University of Winnipeg in 1982. He remained there until his retirement in 2015. Mark was the Honorary President of the Classical Association of Canada from 2018 until his death in 2020. A prolific author and voracious reader, this book prize honours Mark's appreciation of well written words.

The Mark Golden Book Award is presented biennially at the Annual Meeting to the best scholarly monograph published by a member of the CAC in the previous four years. The aim of this award is to recognize CAC members' research excellence and its significance to our shared disciplines. Adjudication criteria include novelty of argument, persuasiveness, impact on the discipline, and clarity of presentation. Authors must have been members of the CAC for two consecutive years prior to nomination and must be members at the time of nomination. Authors may nominate their own books. Only one nomination per author will be considered in any cycle and a book may be nominated only twice. While an author may be nominated for different books in consecutive rounds, a winner of this award may not be nominated again.

Each nomination must include the following:

- an electronic copy of the book (final proofs are acceptable) in pdf format
- a brief (500 word) description of the work's significance to its field
- an up-to-date CV of the nominee
- Documentation attesting to the impact of the work, such as book reviews, testimonia from experts in the field of research, but such materials are not a requirement

Applications should be forwarded by December 15 to the Past President of the CAC.

The adjudication committee consists of five members: the immediate Past President (as Chair of the committee), one other member of Council (co-opted by the Past President), and three members-at-large of the Association.



## 6.1. Le Prix du Livre Mark Golden

Mark Golden fut de renommée internationale pour ses travaux sur l'enfance, le sport, et le genre dans le monde de la Grèce antique. C'était aussi un homme d'esprit agréable qui soutenait passionnément les études classiques au Canada. Dès qu'il a obtenu son diplôme de l'Université de Toronto, il a accepté un poste à l'Université de la Colombie-Britannique avant de se joindre au département des études classiques à l'Université de Winnipeg en 1982. Il y est resté jusqu'à sa retraite en 2015. Mark était président honoraire de la Société des Études Classiques de 2018 jusqu'à son décès en 2020. Ce prix de livre honore l'estime d'un auteur prolifique et d'un lecteur avide de mots bien écrits.

Le Prix du Livre Mark Golden est décerné au membre de la SCEC qui a rédigé la meilleure monographie des quatre dernières années. Ce prix, qui est attribué tous les deux ans au congrès annuel, vise à reconnaître les recherches extraordinaires des membres et leur importance pour nos disciplines communes. Les critères de décision comprennent l'originalité de l'approche, le pouvoir de persuasion, l'influence sur le domaine, et la clarté de présentation. Les auteurs doivent être membres de la SCEC depuis deux années consécutives avant la date de nomination et ils doivent être membres l'année de la nomination. Les membres peuvent se nommer, mais le comité examinera seulement une candidature d'un auteur par cycle. Un livre ne peut être nommé qu'à deux reprises. Si un auteur peut être nommé pour des livres différents durant des cycles consécutifs, les gagnant(e)s, par contre, ne peuvent plus être nommé(e)s.

Chaque candidature doit comprendre les éléments suivants :

- Une copie électronique du livre en format pdf (les épreuves finales sont acceptées)
- Un bref résumé sur l'importance du livre pour le domaine de l'auteur
- Le cv mis-à-jour de l'auteur
- Les preuves qui témoignent de l'impact du travail (les commentaires, les recommandations d'expert(e)s du domaine) sont optionnelles

Les candidatures doivent être adressées au président sortant de la SCEC et soumises au plus tard le 15 décembre.

Le comité de décision sera composé de cinq membres : du président sortant en tant que président, d'un membre du conseil (choisi par le président sortant), et de trois membres réguliers de la Société.